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 PROTOKÓŁ Nr 10/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 grudnia 2013 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46.  
 
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 10.30. 
 
Prowadzący posiedzenie: PAWEŁ ŁOZOWIK – Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 
6. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu .  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXXV Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na 
dzień 30 grudnia 2013 roku: 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 
Podlaski na lata 2013-2022, 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok, 
c) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków nie wygasających z upływem roku 

budżetowego 2013, 
d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2014-2023, 
e) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na rok 2014, 
f) Projekt uchwały w sprawie trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 

realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej, 
g) Projekt uchwały w sprawie użyczenia nieruchomości do dysponowania na cele 
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budowlane na czas realizacji projektu “Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – 
województwo podlaskie”, 

h) Projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony 
przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 
także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na terenie Gminy Bielsk 
Podlaski, 

i) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2014, 

j) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Bielsk 
Podlaski, 

k) Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za II półrocze 2013 r., 
l) Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy na 2014 rok, 
m) Projekt uchwały w sprawie planów pracy Komisji Rady Gminy na 2014 rok. 

2. Sprawy bieżące. 
 
Do pkt 1a i 1 b) 
 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2013-2022 rok, stanowi Załącznik Nr 2 , natomiast 
wniosek o wprowadzenie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok – Załącznik Nr 3 do protokołu. 
Oba wnioski wraz z uzasadnieniem przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik 
Gminy. Poinformowała o wprowadzeniu poprawki w projekcie zmian w WPF  polegającej na 
zastąpieniu omyłkowo wpisanej kwoty planowanych dochodów z 26.036.404 zł na kwotę 
24.036.404 zł. Radni zwrócili uwagę na wysoką kwotę składki opłacanej z budżetu Gminy na 
rzecz Podlaskiej Izby Rolniczej (61.200 zł rocznie).  
 Radni nie zgłosili więcej żadnych pytań i uwag. Oba wnioski zaopiniowano pozytywnie.  
 
Do pkt 1c)  

Wniosek Wójta Gminy w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem 
roku budżetowego 2013, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  Wniosek o przyjęcie uchwały 
w tej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA. 
Wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy realizacji zadania pn. „Przebudowa dróg gminnych – 
kol. Widowo” i wynika z potrzeby przesunięcia terminu realizacji inwestycji na 2014 rok z 
powodu warunków atmosferycznych. Koszty inwestycji zostaną opłacone w 2014 roku, 
natomiast wykonanie będzie zapisane na poczet 2013 roku. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie.   
 
Do pkt 1d i 1e)  
 Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2014-2023 
(Zarządzenie Wójta oraz wniosek o przyjęcie uchwały) stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 
Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA omówiła go wraz z projektem budżetu Gminy 
na 2014 rok, który stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Szczególną uwagę zwrócono na 
załącznik inwestycyjny, w którym wprowadzono dodatkowe zadanie „Przebudowa drogi 
gminnej odcinek Rajsk-Haćki” (wykonanie nawierzchni żwirowej). Przewodniczący Rady 
Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę na korzystne warunki zakupu 2 
samochodów strażackich w ramach projektu „Wspólnie chronimy Puszczę Białowieską”, gdzie 
przy ogólnej wartości 1.800.000 zł, z budżetu Gminy zostanie wydana kwota 180.000 zł, tj. 
10% łącznych kosztów zakupu. Na prośbę radnego LESZKA KAMIŃSKIEGO Wójt Gminy 
RAISA RAJECKA omówiła inwestycję „Przebudowa dróg gminnych odcinek Szastały –
Pietrzykowo Gołąbki”. Dodała również, że uporządkowano plac przed świetlicą we wsi Haćki, 
i jest realna szansa na pozyskanie środków na remont świetlicy. Radny MIKOŁAJ 
NIKOŁAJUK podziękował za wyremontowanie świetlicy w Knorozach i zwrócił się z prośbą o 
wyposażenie świetlicy w 6 stołów oraz zamontowanie żaluzji w oknach. Pani Wójt po raz 
kolejny poinformowała, że wyposażenie świetlic jest uzupełniane systematycznie każdego roku 
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i do świetlicy w Knorozach również zostaną zakupione stoły z wydatków na remonty świetlic, 
natomiast w sprawie żaluzji poinformowała o planach zakupu nowych karniszy do zawieszenia 
firanek, ponieważ uznano, że żaluzje szybciej mogą ulec zniszczeniu. Radni dyskutowali o 
zasadach korzystania ze świetlic wiejskich, organizowania zabaw przez młodzież oraz 
uroczystości rodzinnych, pobieraniu kaucji i opłat na pokrycie kosztów ewentualnych napraw 
zniszczeń. Na prośbę radnego Nikołajuka, Pani Wójt poinformowała, że od lutego 2014 roku 
można będzie świetlicę wykorzystać na organizację m.in. tzw. 18-tek.  
Radny MIKOŁAJ CAR zgłosił problem dotyczący wystąpienia nieszczelności w zmienionym 
dachu na budynku świetlicy w Knorydach.  Ustalono, że nieszczelność można zlikwidować 
specjalną pianką.  
RAISA RAJECKA poinformowała również, że projekt budżetu zostanie tak jak co roku 
przedstawiony na sesji Rady Gminy ze szczególnym uwzględnieniem planowanych do 
realizacji zadań inwestycyjnych. Ponadto został poruszony temat dotyczący wstawienia 
większego przepustu w rowie na prośbę jednego z mieszkańców Grabowca. Kolejne działania 
w tej sprawie uzgodniono z radnym JERZYM CHILKIEWICZEM – Prezesem Spółki Wodnej 
Biała, który został poproszony o pomoc w tej sprawie. Jerzy Chilkewicz powiedział, że zna 
temat, był na miejscu w terenie i zapewnił, że problem zostanie rozwiązany. Jednocześnie 
radny zapytał, czy w zadaniu „Przebudowa drogi gminnej Kożyno-Hukowicze” nie występują 
komplikacje natury prawnej (chodzi o własność gminną). RAISA RAJECKA wyjaśniła, że jest 
to droga łącząca Gminę Bielsk Podlaski oraz Gminę Czyże i nie ma wątpliwości co do 
własności drogi. Wójt Gminy Czyże zadeklarował przeznaczenie z budżetu Gminy kwoty 
20.000 zł na realizację tego zadania. Jest plan wykonania nawierzchni w ramach tzw. 3 PU.  
Radni dyskutowali również o wycince krzewów i drzew liczących do 10 lat, konserwacji 
rowów i poboczy w kontekście zadań spółki wodnej oraz zaangażowania ze strony rolników.  
 Innych spraw nie poruszono. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014- 
2023 oraz projekt budżetu Gminy na 2014 rok zaopiniowano pozytywnie. Oba projekty zostały 
również pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Białymstoku. 
 
Do pkt 1f)  
 Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie trybu i szczegółowych 
kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej 
stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. Temat omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI uznał, że jest to cenna inicjatywa, 
którą można wykorzystać do uruchomienia zadań w tych miejscowościach, gdzie jest większa 
aktywność obywatelska. Jest to dobra okazja do wsparcia ciekawszych pomysłów 
wpływających na rozwój poszczególnych miejscowości. 
 Radni nie zgłosili pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
 Do pkt 1g)  
 Wniosek Wójta Gminy w sprawie użyczenia nieruchomości do dysponowania na cele 
budowlane na czas realizacji projektu „Sieć Szerokopasmowa Polski Wschodniej – 
województwo podlaskie”, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Uzasadnienie do wniosku 
przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Wyjaśniła, że Gmina Bielsk Podlaski jest 
uczestnikiem powyższego projektu, a proponowana uchwała umożliwi uzyskanie tytułu 
prawnego przez wykonawcę robót do korzystania z nieruchomości w celach budowlanych na 
czas realizacji projektu. 
 Radni nie zgłosili pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 1h)  
 Wniosek o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich 



 4 

części, na terenie Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Wójt Gminy 
wyjaśniła, że przyjęcie uchwały jest niezbędne do przeprowadzenia przetargu na odłapywanie 
bezdomnych psów. Dotychczas były składane zamówienia z wolnej ręki. Poinformowała 
również, że przewiduje się wyposażenie psów w czipy. Będzie można sprawdzać miejsce 
przebywania zwierzęcia.  
 
 Do pkt 1i)  
 Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok, stanowi Załącznik Nr 10 do 
protokołu. Pani Wójt zwróciła uwagę na nową opisową formę programu. Dodała, że do 
realizacji przewidziane są tego samego rodzaju zadania, jak w latach ubiegłych, a do 
wykorzystania przewiduje się kwotę 44.500 zł. Podczas dyskusji Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK poruszył problem spożywania przez niektórych mieszkańców 
szkodliwego denaturatu, który ciągle jest dostępny  w sprzedaży po niskiej cenie. Według 
radnego Państwo powinno nałożyć akcyzę, tak jak na inne alkohole. Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA zadeklarowała, że zgłosi temat Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych.  
 
Do pkt 1j)  
 Wniosek dot. projektu herbu, flagi i pieczęci Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik 
Nr 11 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA zapoznała z opinią Komisji Heraldycznej, 
która zgłosiła uwagi do projektu herbu przyjętego przez Radę Gminy we wrześniu 2013 roku.  
Pani Wójt wyjaśniła, że nowy projekt uwzględnia wszystkie zawarte w opinii uwagi. 
Zaproponowała, aby dodatkowo uzyskać opinię Komisji Heraldycznej co do projektu herbu 
zgodnego ze stanowiskiem Komisji Heraldycznej, ale w innej wersji kolorystycznej, tj. z 
zastosowaniem tła czerwonego zamiast błękitnego. 
 Radni nie zgłosili uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie.    
 
Do pkt 1k)  
 Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za 
II półrocze 2013 roku, stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. Uzgodniono, że na Sesji Rady 
Gminy treść sprawozdania odczyta Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – radny STANISŁAW 
OLSZEWSKI. 
 
  Do pkt 1l, 1m)  
 Projekt planu pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski oraz poszczególnych Komisji Rady 
Gminy, stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. Radni nie zgłosili żadnych uwag, a projekty 
uchwał w tej sprawie zaopiniowano pozytywnie.  
 
Do pkt 2) 
W sprawach bieżących radni poruszyli następujące sprawy: 
- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że Gmina będzie przystępować do projektu 
utylizacji azbestu. Wyjaśniła, że wbrew opinii mieszkańców przewidziana jest dopłata tylko do 
utylizacji zdjętego eternitu, natomiast sfinansowanie dachu na nowy będzie należało do 
właściciela, 
- Na pytanie radnego JANA PAWLUCZUKA o możliwości dofinansowania wykonania daszku 
przy cerkwi w Widowie, Pani Wójt poinformowała, że nie ma możliwości wydatkowania 
środków na ten cel z budżetu Gminy, 
- Na prośbę radnego ANDRZEJA TYNIEWICKIEGO, Pani Wójt wyjaśniła, jaka jest 
procedura postępowania przy składaniu deklaracji „śmieciowych" w przypadkach, kiedy 
mieszkaniec wsi jest zameldowany w Bielsku Podlaskim, a faktycznie przebywa na wsi. 
Przypomniała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami decyduje miejsce zamieszkania. 
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- Radna BARBARA PAC uzyskała ze strony Pani Wójt deklarację udzielenia w przyszłym 
roku pomocy przy wykonywaniu toalety w świetlicy wiejskiej w Łubinie Kościelnym.  
  
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym PAWEŁ ŁOZOWIK o godz. 10.30 
zamknął posiedzenie. 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Paweł   ŁOZOWIK ............................ 

(Wicerzewodniczący Rady Gminy)) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

2. KAMIŃSKI Leszek ......................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. PAWLUCZUK Jan 

(Przewodniczący) 

........................................ 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3. MAKSIMIUK El żbieta ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ........................................ 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

Przewodniczący 

.................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


